
J E GY Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2009. augusztus hó 27. napján 
megtartott soros üléséről. 
 
Jelen vannak: Dénes László polgármester 
  Siket Sándor alpolgármester 
  Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
  Csábi Jánosné képviselő 
  Darvas Ildikó képviselő 
  Harcsás Ferenc képviselő 
  Mészáros György képviselő 
 
Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző, Radványi Lajosné pénzügyi 
főtanácsos, Cződör Attila műszaki főtanácsos, Lehoczki Anna Szlovák Kisebbségi 
Önkormányzat elnöke, Rizsányi Róbertné Alapszolgáltatási Központ vezetője, Ikládi Lajos 
polgárőr szervezet elnöke. 
 
Dénes László – köszönti a képviselőtestület tagjait, a vendégeket. Megállapítja, hogy a 
képviselőtestület ülése határozatképes 7 fő képviselő jelen van. Tószegi Gyula és Radó Tibor 
képviselők jelezték, hogy később érkeznek. 
 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Harcsás Ferenc és Csábi Jánosné képviselőket javasolja. 
 
A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése. 
 
169/2009./VIII.27./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati képviselőtestülete 
     jegyzőkönyv hitelesítőnek Harcsás Ferenc és Csábi  
     Jánosné képviselőket jelölte ki. 
 
Dénes László – javaslatot tesz a napirendi pontokra azzal a kiegészítéssel, hogy az egyebek 
napirenden belül az alábbiak kerüljenek megtárgyalásra. 
- Polgármester felhatalmazása haszonbérleti szerződések megkötésére, 
- Idősek otthona pályázata 
- Hagyományőrző csoport köszönő levele 
- Deszki főzőverseny 
- Hagymafesztivál 
- Közhasznú foglalkoztatás 
- Játszótér tervezése, 
- Rendőrőrs épületének állagmegóvása 
- Falunapról tájékoztatás 
- Mentőautó értékesítése 
Zárt ülés: Fogorvos alkalmazása 
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Bertáné Kecskeméti Katalin – szeretném kérni, hogy az iskola napirendje kerüljön elsőként 
megtárgyalásra, mivel egyéb elfoglaltságaim miatt el kell mennem. 
 
Darvas Ildikó – pályázati kiírásról szeretnék pár szót szólni az egyebekben. 
 
A képviselőtestülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása. 
 
170/2009./IX.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az 
     ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el: 
 
1./ Iskola Pedagógiai Programjának, Minőségirányítási Programjának, SZMSZ-ének   
     elfogadása. Makói Kistérség Közoktatási Feladatellátási Tervének elfogadása. 
     Iskolai térítési díjra vonatkozó rendelet módosítása, 
2./ Polgármester tájékoztatója 
3./ Lejárt határidejű határozatok végrehajtása 
4./ Bizottságok tájékoztatója. 
Egyebek: 
- Polgármester felhatalmazása haszonbérleti szerződések megkötésére, 
- idősek otthona pályázata 
- Hagyományőrző csoport köszönő levele 
- Deszki főzőverseny 
- Hagymafesztivál 
- Közhasznú foglalkoztatás 
- Játszótér tervezése, 
- Rendőrőrs épületének állagmegóvása 
- Falunapról tájékoztatás 
- Mentőautó értékesítése 
Zárt ülés: Fogorvos alkalmazása 
 
Tószegi Gyula képviselő megérkezett. 
 
1./ Napirendi pont: 
 
Dénes László – az iskola SZMSZ-ében, pedagógiai programjában és minőségirányítási 
programjában egy pár módosítást kellett végrehajtani. Ezt ismerteti az igazgatónő. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – a pedagógiai programmal kapcsolatban a szlovák nyelv 
oktatásánál a törvény megengedi, hogy a meglévő 4 órától 3 órában magyar nyelvet 
tanítanánk, egy órát pedig hagyományőrzésre tudnánk fordítani, tehát nem kell külön órát 
biztosítani rá. Ahhoz azonban, hogy ez a 4 óra megbontható legyen ehhez a pedagógia 
programnál a táblázatnál az órák számát meg kellett bontani. További változtatás, hogy a 
szlovák nyelv hagyományőrzés kikerült a magyar irodalom tanítása mellől, kimondottan 
szlovák nyelv tanítása mellé került, nem más tantárgyba épül be. Minden tagintézménynél egy 
helyre került ez a fogalom. A Minőségirányítási Program és az SZMSZ módosítása pedig a 
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munkajog változása miatt szükséges, mivel szétválasztották az igazgató helyettes és a 
tagintézmény vezetői státusz megjelölést. Ezentúl a tagintézmény vezetőket pályáztatni kell, 
az igazgató helyetteseket az igazgató javaslatára a tantestület választja meg. Mindkét 
szabályzat tartalmazott olyan részeket, ahol ez nem különült el, nem volt egyértelmű, hogy a 
tagintézmény vezető az nem igazgató helyettes. Egyedül az óvoda az, ahol a igazgató 
helyettesen, egyben tagintézmény vezető is. A másik, a munkaközösségek nevében történt 
változtatás, a természettudományos munkaközösséget átalakítottuk, lett újabb feladatkör, 
„nem szakrendszerű oktatás”, ebbe több pedagógus van bevonva. Egy munkaközösség lenne, 
tehát egye munkaközösség vezető lenne csak alkalmazva. Az óvodában nem lehet 
dohányozni, ezt is módosítani kellett. Megbeszéltük, aki dohányzik át jön az iskolába. Így 
kérném a testületet, hogy fogadja el a módosításokat, mert a tanévet csak így tudjuk 
elkezdeni. A munkatervet a nevelési értekezleten ismertettük. Nagyon szépen köszönöm az 
önkormányzatnak az intézmény nevében a sok felújító munkát, amit az intézményekben a 
közmunkásokkal és saját munkaerővel végeztek. (festés, parketta csiszolás) Évek óta nem volt 
ekkora felújítás. Szép munkát végeztek, annak ellenére, hogy soka bírálták őket, én nagyon 
meg vagyok elégedve a munkájukkal. További ígéretet kaptunk olyan munkák elvégzésére, 
amelyekre évek óta nem került sor. Jó érzés a gyerekeknek is, hogy szép környezetbe jönnek. 
A fogasok is fel lettek újítva. Az iskolában megszűnik az uzsonna árusítás, automata kerül 
beállításra, amelyben péksütemény, gyümölcs, tej kerül elhelyezésre. Bérleti díjat fizet, amely 
kifutja az üzemeltetés költségét is. Munkatervünk az Internetre is fel lesz téve. Zeneiskolával 
kapcsolatban a törvény úgy állapítja meg, hogy a normatíva 10 %-a minimum, amit fizetni 
kell térítési díjként az iskolában. A képviselőtestület úgy döntött, hogy tandíjat a normatíva 
felében állapítja meg, ha más intézményekben is tanul a tanuló, ha más hangszert is tanul. A 
normatíva változott 110 eFt. az éves, tehát 11010,-Ft., amit a diákok fizetnek. Az a javaslata a 
zeneiskola pedagógusainak, hogy több két tanszakos diák van, aki csak azért tanul, hogy 
megmutassa, hogy két hangszert is elbír, de ehhez a pedagógusnak dupla órát kell tartani. Az 
a javaslata a pedagógusoknak, hogy csak az tanulhasson ingyen két hangszakon, aki bírja is. 
Akinek nem megfelelő a tanulmányi átlaga az fizessen ugyan annyit mint a térítési díjat a 
másik hangszerre 11010,-Ft. tandíjként. Mi vagyunk az egyetlen intézmény, ahol csak térítési 
díjat kell fizetni. A gitár oktatást csak szombati napon tudnánk megoldani 5 órában, tehát 4 
embernek tudna órát tartani egy órában pedig a kezdőkkel tudna foglalkozni. Abban az 
esetben, ha a gyerekek szombaton eljárnának. 
 
Dégi György képviselő megérkezett. 
 
Dr. Sarkadi Péter – Makói Kistérség Közoktatási Feladatellátási Terve 2011-ig érvényes volt, 
de a jogszabály változások miatt újat dolgoztak ki, ezt a terv 2015-ig érvényes. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – vezetői megbeszélésen megbeszéltük, azt tartalmazza, ami a 
pályázatokhoz szükséges. 
 
Dégi György – nem szakrendszerű oktatás alatt mit kell érteni? 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – szakos tanár, plusz végzettség nélkül nem tarthatja ezt az órát, 
sem tanító. Köteles elvégezni 110 órát továbbképzést, amelyen olyan „fantasztikus” 
ismeretekre tesz szert, amellyel bármelyik órára bemehet, és ezt a nem szakrendszerű oktatást 
végezheti. Ez azért nevetséges, mert ezzel a 11 órás továbbképzéssel akár „angol” órán is 
helyettesíthet. Mi olyan pedagógusokat küldtünk el erre a továbbképzésre, akik amúgy is 
tanítanak abban az osztályban, és tulajdonképpen a módszert sajátítják el. Először úgy volt, 
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hogy nem kell tananyagot sem tanítani. Tulajdonképpen kinyújtják az alap tanítási módszert 
6. osztályig, tehát az alap készségeket kell megerősíteni. 
 
Dénes László –amennyiben nincs egyéb kérdés felteszi szavazásra egyenként az anyagot. 
Először az iskola pedagógiai programját teszi fel szavazásra az elhangzott módosításokkal. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási    
            Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda pedagógiai programjának elfogadása. 
 
171/2009./VIII.27./  
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
     Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon,  
     Alapfokú Művészetoktatási   Intézmény és Napközi  
     Otthonos Óvoda pedagógiai programját a csatolt  
     melléklet szerint elfogadta. 
 
     A határozatról értesül: Intézményvezető 
 
Dénes László – felteszi szavazásra az iskola minőségirányítási programját az elhangzott 
módosításokkal. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási    
            Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda  Minőségirányítási Programjának elfogadása. 
 
172/2009./VIII.27./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
     Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon,  
     Alapfokú Művészetoktatási   Intézmény és Napközi  
     Otthonos Óvoda Minőségirányítási Programját a csatolt 
     melléklet szerint elfogadta. 
 
     A határozatról értesül: Intézményvezető 
 
Dénes László – felteszi szavazásra az iskola SZMSZ-ét az elahangzott módosításokkal. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási    
            Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda SZMSZ-ének elfogadása. 
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173/2009./VIII.27./ 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
     Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon,  
     Alapfokú Művészetoktatási   Intézmény és Napközi  
     Otthonos Óvoda SZMSZ-ét a csatolt melléklet  
     szerint elfogadta. 
 
     A határozatról értesül: intézményvezető 
 
Dénes László - felteszi  szavazásra aPetőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, 
Alapfokú Művészetoktatási  Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda Munkatervét. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási    
            Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda Munkaterve. 
 
174/2009./VIII.27./ 
        H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete  
     A Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon,  
     Alapfokú Művészetoktatási   Intézmény és Napközi  
     Otthonos Óvoda Munkatervét tudomásul vette. 
 
     A határozatról értesül: Intézményvezető 
 
Dénes László – felteszi szavazásra a Makói Kistérség Közoktatási, Feladatellátási 
Intézményhálózat Működtetési és Fejlesztési Tervét a 2009-2015. évre vonatkozóan. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Makói Kistérség Közoktatási  Feladatellátási, Intézményhálózat Működtetési és  
            Fejlesztési  Tervét  a 2009-2015. évre 
 
175/2009./VIII.27./ 
        H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
     Makói Kistérség Közoktatási  Feladatellátási,  
     Intézményhálózat Működtetési és Fejlesztési  Tervét  a 
     2009-2015. évre vonatkozóan elfogadta. 
 
     A határozatról értesülnek:  
     1./ Makói Kistérség Többcélú Társulása 
     2./ /Társult Önkormányzatok 
 
Dénes László – a térítési díjra vonatkozó módosítás11.100,-Ft, az eddigi 10.500,-Ft. helyett. 
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Dénes László – felteszi szavazásra a tandíjra vonatkozó javaslatot, amely 55.050,-Ft, annak, 
aki új és más intézményben is tanul. De csak az új belépőknek. 
 
Dr. Sarkadi Péter – a törvény szerint a térítési díjat és a tandíjat is tanulmányi eredménytől 
függően csökkenteni kell. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal a javaslatot elfogadta. 
 
Dénes László – aki két tanszakra jár, és nem éri el legalább a 4-es átlagot, annak annyi 
tandíjat kell fizetni, mint a térítési díj. 
 
A képviselőtestület 8 igen és 1 ellenszavazattal a javaslatot elfogadta. 
 
Dénes László – felteszi szavazásra a rendeletet a fenti módosításokkal 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 
 

10/2009./VIII.27./ 
 

önkormányzati 
 

rendelete 
 
Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és 
Napközi Otthonos Óvodában fizetendő térítési díj és tandíj megállapításáról szóló 
14/2008./VIII.28./ önkormányzati rendelettel módosított, a 12/2008./VI.26./ rendelettel 
módosított 24/2006./X.31./ önkormányzati rendelet módosításáról és egységes szerkezetbe 
foglalásáról. 
 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő eltávozott. 
 
2./ Napirend: 
(Írásos anyag) 
 
Dénes László – kedden pedagógiai konferencián vettem részt Makón. Érdekes és jó 
előadásokat hallgattunk  meg. Dr. Czeczel Endre, Hercovy Máriától és még sok neves 
előadótól. Oktatási államtitkárral szűkebb körben a polgármesterek találkoztak. Oktatási 
törvényben nagyobb változások nem történtek. Normatívák a járulékkal fognak változni. A 
kredit képzés normatíva ez megszűnik. Az iskolabuszoknál biztonsági öveket kellett volna 
beszerelni, de egy évvel elhalasztották a bevezetését. 
 
Darvas Ildikó – miktorérségi egyeztetésről szeretném bővebben hallani a rendőrs ügyében. 
 
Dénes László – erről szó lesz az egyebekben. 
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Darvas Ildikó – DÉMÁSZ-szal kapcsolatban sok  probléma van. 
 
Dénes László – kapcsolattartóval beszélgettünk, e-mailen célszerűbb a hibákat jelenteni, mint 
telefonon, mert így a hiba hamarabb elhárításra kerül. Mivel már számítógéppel járnak a 
szerelők, amíg a hibát ki nem javítják, addig jelzi a gép a hibát. Szeptemberre ígérték a 
kedvezőbb tarifákat, kb. 5,-Ft-tal. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Polgármester tájékoztatója 
 
176/2009./VIII.27./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
     polgármester tájékoztatóját az elhangzott  
     kiegészítésekkel együtt elfogadta. 
 
3./ Napirendi pont: 
(írásos anyag) 
 
Dégi György – figyelemfelkeltésként szeretném jelezni, hogy  pénz adományokkal el kell 
számolni.  
 
Dénes László – teljesen jogos, az egyebekben erről is szó lesz. A Hagyományőrző Csoport 
köszönő levelét a testület felé elküldte. Minden csoport köszönő levelet juttat el a testületnek. 
  
Rizsányi Róbertné – megköszöntem volna a mai napon a testületnek az adományt. Az írásbeli 
elszámolást azért nem tudtuk még beadni, mert a busz számláját még nem kaptuk meg, és e 
nélkül a részletes kimutatást még nem tudtuk beadni, de a következő ülésre ezt is pótoljuk. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidejű határozatok 
 
177/2009./VIII.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
     lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló  
     beszámolót az elhangzott kiegészítésekkel együtt  
     elfogadta. 
 
4./ Napirendi pont: 
 
Dénes László – két bizottság írásban beadta a tájékoztatót. Az oktatási bizottság szóban kíván 
beszámolni. A bizottság elnöke még nem érkezett meg. 
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Dégi György – én kívánom tájékoztatni a testületet, mint alelnök. 
 
Dénes László – először a pénzügyi bizottság elnökét kérdezem meg, van e- kiegészítés az 
anyaghoz. 
 
Harcsás Ferenc – nincs. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Pénzügyi, Ellenőrző- Fejlesztési és Közbeszerzési Bizottság tájékoztatója 
 
178/2009./VIII.27./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
    Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete  a Pénzügyi, 
    Ellenőrző- Fejlesztési és Közbeszerzési Bizottság tájékoztatóját 
    elfogadta. 
 
    A határozatról értesül: bizottság elnöke 
 
Dénes László –  van –e az anyaghoz kiegészítése a szociális bizottság elnökének? 
 
Mészáros György – külön kértem az adatokat a pénzek kimutatásáról. 
 
Radványi Lajosné – igen, de mivel ez torz képet mutatna most, azért a féléves beszámolóban 
benne lesz, de összességében jó. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Szociális Bizottság tájékoztatója 
 
179/2009./VIII.27./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
     Szociális  Bizottság tájékoztatóját elfogadta. 
 
     A határozatról értesül: bizottság elnöke 
 
Dégi György – szóban ismerteti a bizottság beszámolóját. 
(Írásos anyag csatolva) 
 
A bizottság összeült megtárgyalta az írásos anyagot, egyhangú döntéssel elfogadta. Dátum 
szerint szerepel, hogy milyen tevékenységet végzett a bizottság, de az is szerepel benne, hogy 
milyen eredményt értünk el. Kritikai észrevétele a bizottságnak, hogy a virágosítás nem 
megfelelő, a villanyoszlopra kihelyezett virágok nem a legjobb minőségűek. A 
körforgalomnál a talaj rossz minőségű, talajcserét kellene végrehajtani. Kókuszfölddel lehetne 
javítani, ami több évig használatható. Ezzel a környezetvédelemre is jobban odafigyelnénk. 
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Elnökünk talajmintát is vett. A 2010-es költségvetésben szerepeljen a virágosítás. A 
költségvetésünkben van megtakarítás, amit pályázati önerőként fel lehetne használni, amikor 
erre szükség van. 
 
Mészáros György – javaslom a kulturális bizottságnak, hogy az I. világháborús emlékműnél 
legyen kihelyezve emléktábla a II. világháború hőseinek emlékére is. A jövő évi 
költségvetésben erre tervezzünk. 
 
Dénes László – felvetődött már, hogy jövőre a 65. évfordulóra a Falunapon legyen ilyen tábla 
elhelyezve, ez egy jó ötlet. 
 
Dégi György – az evangélikus templomra november 30-ig lehet pályázatot benyújtani, a 
képviselőtestület támogassa ezt a pályázatot. Ezzel a felújítással a falu képe javulna. Az órát 
is fel lehetne újítani, digitális óra elhelyezésével. 
 
Dénes László – a templom felújítását én is támogatom, de legalább 100 millió forint kellene 
hozzá, az ilyen pályázatok minimum 50 milliósak, de ehhez az egyház hozzájárulása is kell. 
Eddig a püspök úr nem támogatta, utána változott a hozzáállása, de mivel ők a tulajdonosok, 
pályázni is ők tudnak, mi természetesen támogathatjuk. 
 
Amennyiben nincs több kérdés, észrevétel felteszi szavazásra a bizottság tájékoztatóját. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Oktatási- Kulturális és Sport Bizottság tájékoztatója 
 
180/2009./VIII.27./ 
 
       H a t á r o z a t : 
 
     Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az 
     Oktatási- Kulturális és Sport  Bizottság tájékoztatóját  
     elfogadta. 
 
     A határozatról értesül: bizottság elnöke 
 
Egyebek: 
 
Dr. Sarkadi Péter – most is több haszonbérleti kérelem, lemondás van beadva. A 
haszonbérletekre vonatkozóan az a javaslat, hogy  a képviselőtestület hatalmazza fel a 
polgármestert, hogy a szerződéseket megköthesse és ne kelljen a következő testületi ülésig 
várni vele. A haszonbér összegét a képviselőtestület határozza meg, tehát ez adott, és a 
következő testületi ülésen pedig ismertetnénk. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
. 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 
 

11/2009./VIII.27./ 
számú 
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rendelete 

 
az önkormányzat vagyonáról szóló 24/2004./VII.28./ önkormányzati rendelet 
módosításáról és egységes szerkezetbe foglalásáról. 
 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Dénes László – lehetőségünk van az ÖNÓ felújítására pályázatra. A pályázati kiírás 
úgy szól, hogy férőhely bővítést is végre kell hajtani, ez indokolható a falu életkorával, 
25 %-os bővítéssel. Megkerestünk tervezőt, aki vállalná a tervezést, és vállalná a 
pályázat megírását is. A tervezés összege 400 eFt+ÁFA, a pályázat pedig 100 
eFt+ÁFA, de ezek a költségek elszámolhatók a pályázatban, tehát meg kell igényelni, 
de visszaigényelhető. Két hét alatt elkészülne a terv. 
 
Dr. Sarkadi Péter – az Alapszolgáltatási Központ kérése, hogy a pályázatot készítsük 
elő, és ők benyújtanák. 
 
Dégi György – mi van akkor, ha nem nyer a pályázat? 
 
Dénes László – a kistérségi irodától tárgyaltunk Győrbírő és Szalaí urakkal, akik 
vállalták, hogy a pályázat beadása előtt átnézik, hogy minél nagyobb esélyünk legyen 
a nyerésre. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: ÖNÓ bővítése 
 
181/2009./VIII.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      felhatalmazza a polgármestert, hogy a ÖNÓ  
      felújításához, bővítéséhez szükséges tervek  
      elkészítésére és a pályázat megírására a szerződést  
      megkösse. Az ehhez szükséges 400 eFt + ÁFA és  
      100 eFt + ÁFA összeget a felhalmozási tartalékból  
      biztosítja. 
 
      Felelős: Dénes László polgármester 
      Határidő: azonnal 
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      A határozatról értesül: 
      1./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja 
 
Radó Tibor képviselő megérkezett. 
 
Dénes László – ismerteti a hagyományőrző csoport köszönő levelét. Fárasztó, de szép 
kirándulás volt, az Inánci Falunapon kétszer is szerepeltek. 
(A köszönő levél mellékletként csatolva) 
 
A Deszki Főzőverseny szeptember 5-én lesz, mindenkit szeretettel vár. A 
Hagymafesztivál  szeptember 12-én lesz, erre is szeretettel vár mindenkit. 
 
Dénes László – több embert foglalkoztatunk közcélú foglakoztatás keretében, de jó pár 
ember van olyan, aki ebbe a keretbe nem fért bele, pár forint eltérés miatt. Közhasznú 
foglalkoztatásra volt pályázat kiírva, 4 főre pályáztunk. 10 %-át kell fizetni, 3 hónapra 
lehet foglalkoztatni 110 eFt-ért a 4 főt, plusz 60 eFt-ot eszköz felhasználásra adnak. 
 
Tószegi Gyula képviselő eltávozott. 
 
A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Közhasznú foglalkoztatás 
 
182/2009./VIII.27./ 
 
         H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      felhatalmazza a polgármestert, hogy 4 fő közhasznú  
      3 hónapos foglalkoztatására a pályázatot nyújtsa be a 
      Dél-alföldi Regionális Munkaügyi Makói  
      Kirendeltsége a foglalkoztatáshoz szükséges összeg  
      a költségvetésben 751845 szakfeladaton  
      rendelkezésre áll. 
 
      Felelős: Dénes László polgármester 
      Határidő: azonnal 
 
      A határozatról értesül:  
      1./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja  
           Pitvaros 
 
Dénes László – november 2-tól kiírásra kerül a LEADER, erre a játszótérre 
pályázhatunk. 100 %-os a támogatás, de az ÁFÁT ki kell fizetni. Mivel ezt meg kell 
terveztetni a tervezésre kérek meghatalmazást a testülettől. 
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A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Játszótér tervezési szerződése 
 
183/2009./VIII.27./ 
 
         H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      felhatalmazza a polgármestert a Petőfi téri és Ady  
      Endre utcai játszóterek tervezési szerződésének  
      megkötésére. 
 
      Felelős: Dénes László polgármester 
      Határidő: azonnal 
 
Dénes László – a rendőrséggel kapcsolatban volt mikrotérségi tárgyalás. Csanádpalota 
polgármestere mást akar, azt szeretné, ha hozzájuk kerülne a rendőrőrs. A megyei 
kapitány véleménye is az, hogy jó helyen van az őrs. Csanádpalota polgármestere 
megkereste az országos rendőrkapitányt is. A megyei kapitány véleménye az, hogy ha 
a képviselőtestület úgy határoz, hogy 30 napon belül elkezdjük a felújítást, akkor 
minden marad úgy, ahogy van. Viszonylag kis munkák vannak. A repedést kell 
megszűntetni, ami nem süllyedésből ered. A festést is elvégezzük az épületen. Nem 
tisztességes Csanádpalota polgármestere részéről ez a hozzáállás. 
 
Dr. Sarkadi Péter – úgy van beadva, mintha életveszélyes lenne az épület. Erről szó 
sincs. Célszerű lenne az épület állagmegóvása, hogy megelőzzük, hogy esetlegesen 
mégis áttegyék az őrsöt. Csanádpalota polgármestere felajánlott egy nagy és felújított 
épületet. 
 
Tószegi Gyula képviselő visszajött. 
Harcsás Ferenc képviselő eltávozott. 
 
Dégi György – úgy emlékszem, hogy az épületet átadtuk a megyei kapitányságnak. Az 
épület sarkának a megerősítése megtörtént betonozással. Ez az épület nem 
életveszélyes. Angyal László ebben szakértő, ki lehet kérni a véleményét. 
Állagmegóvással szebbé lehet tenni az épületet. Ha Csanádpalota város lett, aminek 
szerintem nem felel meg, akkor oldja meg a feladatát, ne innen vigye el az őrsöt. 
 
Radó Tibor – az épület felújítását jónak tartom. A bejárati ajtó javítása, lakat 
felszerelése is szükséges. 
 
Dénes László – mivel a többi község is átutalta a pénz, meg tudjuk oldani a feladatot. 
Valószínű, hogy Csanádpalota már abban gondolkodik, hogy ha átszervezésre kerül 
sor a közigazgatásban ő vezető szerephez szeretne jutni. Elébe kellene ennek menni a 
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körjegyzőség megalakításával. Jövő év áprilisig hozzuk meg a döntést, és 2011-el 
indulhatna a körjegyzőség. Ha kistérségi szinten kerül sor a közigazgatás 
átszervezésére, akkor nem tudunk mit tenni. 
Javaslom, hogy határozzon abban a testület, hogy 30 napon belül a rendőrőrs épületét 
felújítjuk, és ezt a határozatot a megyei rendőrkapitányságnak megküldjük. 
 
Dégi György – amikor Uniós ellenőrzést végeztek, és az volt a vélemény, hogy ez a 
rendőrőrs példás. 
 
Radó Tibor – erre a látogatásra is hivatkozni lehet. 
 
Ikládi Lajos – ez az épület a középpontban helyezkedik el, ezért ragaszkodunk hozzá. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Rendőrőrs épületének állagmegóvása 
 
184/2009./VIII.27./ 
 
         H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      vállalja, hogy a pitvarosi rendőrőrs állagmegóvási,  
      hibaelhárítási munkálatait 2009. szeptember 30-ig  
      elvégezteti. A munkálatok megszervezésével és 
      irányításával megbízza Cződör Attila műszaki  
      főtanácsost. 
       
      Felelős: Dénes László polgármester 
          Cződör Attila műszaki főtanácsos 
 
      Határidő: bentiek szerint 
    
      A határozatról értesül: 
      Csongrád megyei Rendőr-főkapitányság Szeged 
       
Darvas Ildikó – védelem alatt nem álló épületekre lehet pályázni. Ezzel a pályázattal 
az orvosi rendelő és lakás külső felújítását is meg lehetne oldani. 
 
Dénes László – ezt is meg kell terveztetni. Falukép, tervezésre felvesszük a 
kapcsolatot Karsai Ildikóval, aki már több ilyen tervet készített. 
 
Radó Tibor – 2013-ig félévenként kerül kiírásra ez a pályázat.  
 
Dénes László – LEADER pályázaton belül a játszótérre be kívánjuk adni a pályázatott. 
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Radó Tibor – utána kell nézni, hogy ha nem is rendelkezik tulajdonnal, beadhatja e a 
pályázatot az önkormányzat a templomra. 
 
Dénes László – segíthetünk benne. 
 
Tószegi Gyula – megállapodást kell kötni. 
 
Radó Tibor – sportkör is pályázhat, úgy tudom, hogy csak az ÁFÁ-t kell fizetni. 
 
Dénes László – hatalmazzon fel a testület, hogy a tervezővel vegyem fel a kapcsolatot. 
 
Csábi Jánosné – falumegújítási pályázat keretében gondoltam. 
 
Dénes László – több épület is lesz, sorba kell venni, mire tudunk pályázni. Felhívták a 
figyelmünket, hogy a mértékre figyeljünk 100 millióig. Nagy pályázatra nincs esélye a 
kis településnek. 
 
Cződör Attila – szolgálati lakásra nem lehet pályázni. 
 
Darvas Ildikó – faluképre gondoltam. 
 
Dr. Sarkadi Péter – magántulajdonba is lehet pályázni 70 %-os támogatással. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Falukép megterveztetése 
 
185/2009./VIII.27./ 
 
         H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      felhatalmazza a polgármestert, hogy a falukép  
      megterveztetése tárgyában a tervezővel vegye fel a  
      kapcsolatot. 
 
      Felelős: Dénes László polgármester 
      Határidő: azonnal 
 
Tószegi Gyula – mindenkinek megköszöni, aki részt vett a Falunapi rendezvénye, a 
közmunkások felé is tolmácsolni a köszönetet. A polgárőrséget is köszönet illeti. 
Ismerteti a Falunapi rendezvény költségelszámolását. 
(Írásban csatolva) 
Jövőre nézve tanulság, a koszorúzás menetének begyakorlása, és a mikrofon beállítása,  
amit Dr. Búzás Péter polgármester is észrevételezett. 
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Dénes László -  én már mindenkinek személyesen megköszöntem a munkát. 
Megköszöni a Provita Segítő Szolgálatnak a munkát, azon testületi tagoknak, aki részt 
vettek a rendezvények, akik ingyen léptek fel (hagyományőrző csoport, nyugdíjas 
klub, fúvósok stb.). Írásban is legyen megköszönte a közreműködőknek. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Falunapon közreműködőknek köszönet 
 
186/2009./VIII.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      köszönetét fejezi ki a Falunap szervezőinek,  
      résztvevőinek és szereplőinek munkájukért. 
 
      A határozatról értesülnek: felsoroltak 
 
Tószegi Gyula – olyan elképzelésünk van, hogy jövőre a kultúrház mögött legyen 
megrendezve a Falunap, szerencsésebb lenne a kiszolgáló helyiségek miatt is. A 
kultúrház mögött szabadtéri színpad kialakítása az elképzeléseink között szerepel. 
 
Dénes László – az idén nem volt gond a kínálással sem, mindenki végig lett kínálva. 
Mindenkinek még egyszer megköszönöm  a részvételt. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Falunap elszámolása 
 
187/2009./VIII.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      a Provita Segítő Szolgálat Falunapról készült  
      elszámolását a csatolt melléklet szerint elfogadta.  
 
      A határozatról értesül: 
      1./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja  
           Pitvaros 
      2./ Porovita Segítő Szolgálat 
 
Dr. Sarkadi Péter – a menőautót bontóba elvinnék, hivatalos számlát is adnának róla, 
10,-Ft/kg-ot adnak érte. 
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Radó Tibor – javaslom, hogy legyen feltéve a holnapra 2 hétig, hogy eladó az autó, 
mivel kaptunk olyan észrevételt, hogy amikor valami eladásra került más is meg vette 
volna, ha tudott volna róla. 
 
Dénes László – felteszi szavazásra Radó Tibor képviselő indítványát. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Mentőautó értékesítésre történő meghirdetése 
 
188/2009./VIII.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      felkéri Radó Tibort, hogy a mentőautó eladását  
      hirdesse meg két hétig a település honlapján.  
 
      Felelős: Radó Tibor 
      Határidő: azonnal és két hétig 
 
Dégi György – fertőzött területek vannak, több helyen parlagfű és csalán található. A 
műemlék épület is gazos. Sok helyen a kertek gazosak. Az önkormányzat udvarán 
történő tüzelésre jobban oda kellene figyelni, hogy ne zavarja a szomszédokat. Több 
helyen van gond a közvilágítással is. 
 
Dénes László – van olyan irat, amit el kell égetni, de ezt megbeszéltük, hogy 
legközelebb, milyen módon kerül megsemmisítésre. A gazos kertekkel kapcsolatban 
folyamatosan mennek a felszólítások, az ügyintéző kiküldi a felszólításokat. 
Az a kérés a közvilágítási hibák bejelentésével kapcsolatban, hogy e-mailen a 
legcélszerűbb bejelenteni, mert a szerelők is lap-toppal járnak már, és amíg nem 
hárítják el a hibát, addig azt jelzi a gép. 
 
Dr. Sarkadi Péter – ha bejelentés érkezik, kérjük, hogy pontosan mondják meg 
házszám szerint hol található az ingatlan, hogy az ügyintéző azonnal utána tudjon 
nézni a bejelentésnek. 
 
Dénes László – iskolakezdés előtt Tószegi Gyula informatikusunk a számítógépeket 
átnézte, és problémák merültek fel a gépeknél, mivel már régiek. Lehetőség lenne  az 
iskolához használt számítógépek beszerezésére 20 eFt/db. áron, monitort  is kellene 
cserével. A régi gépek elavultak, nem lehet velük az oktatást megoldani. Az iskola 
költségvetésében 1 millió forint kerül betervezésre helyettesítésre, 90 eFt. felhasználás 
történt csak. 300 eFt-ot csoportosítson át a testület a számítógépek és monitor 
beszerzésére. Azért nem került sor eddig a számítógépek beszerzésére, mert az iskola 
adott be pályázatot 3 millió forintra, amit meg is nyert, azonban két éve nem történt 
ebben semmi. Közbeszerzés keretében akarták ezt megoldani, úgy néz, hogy hogy 
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ebben változás történik és beszerezhetik az iskolák is. De addig is meg kell oldani a 
feladatot.  
 
Tószegi Gyula - vártuk, hogy lesz valami fejlemény ebben az ügyben és meg tudjuk 
oldani a számítógépek beszerzését. Két pályázat is volt, abban bíztunk, hogy a kettő 
közül valamelyiken be tudjuk szerezni. 
A zeneiskola nevében is be lett adva pályázat 5 millió forint értékben, sajnos ez a 
pályázat sem nyert. A mostani 11 gépet  2000-ben vettük, ezek már elavultak, nem 
lehet velük színvonalasan oktatni. Valamennyi gépet fel lehet újítani, de nem mindet. 
Vennénk számítógépeket, és a megmaradt pénz pedig monitorra fordítanánk. 
Számlára, garanciával adnák a gépeket. 
 
Dégi György – 300 eFt. elég? 
 
Dénes László – nagyobb összeget nem lenne célszerű erre a célra fordítani. A 
monitorok cseréjével egyetértek. 
Javaslom, hogy 11 gépre adjunk felhatalmazást, a monitorokra pedig kellő információ 
beszerzése után visszatérünk. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Számítógépek beszerzése 
 
189/2009./VIII.27./ 
 
        H a t á r o z a t : 
 
      Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 
      felhatalmazza Tószegi Gyula képviselőt, hogy az  
      iskolához szerezzen be 11 db számítógépet. A  
      vásárlásra 300 eFt-ot átcsoportosít költségvetésének  
      a 801214 szakfeladatán a helyettesítésre betervezett 
      összegből. 
 
      Felelős: Tószegi Gyula 
      Határidő: azonnal 
  
      A határozatról értesül: 
      1./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja 
 
Dégi György – az iskolában a kijelölt dohányzóhelynél a füst bejön a folyósóra is, célszerű 
lenne ventillátort beszerelni. 
 
Csábi Jánosné - az ÁNTSZ-nek megfelel ez a megoldás. 
 
Dénes László – nem nagy beruházás, ez megoldható. 
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Miután további kérdés, észrevétel nem hangzott el a polgármester megköszönte a részvételt és 
az ülést bezárta. 
 

Kmft. 
 
Dénes László         Dr. Sarkadi Péter 
polgármester          jegyző 
 
 
Harcsás Ferenc        Csábi Jánosné 
jkv. hitelesítő         jkv. hitelesítő 

 
 


